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 الثانيةسخة نال – والتقارير التخرج مشاريعنظام كتابة 

Graduation Project Writing & Reporting System – Version 2 
 

 

بتفس كمشلمفتدكخم ت ك ت مككك(Report)كك مشتق يت كك(project)ككتستتمل كلملتتاكمشلوت     ملاحظة:
 مشتق ي كمشلقخمكعنكمشلو   .كإشدمشفظامك توي منك

Note: The words “project” and “report” are used interchangeably, have 

the same meaning in this system, and both indicate the graduation 

project. 
ك

 لاكيستل كباستتملا كمشت  قكمشلستو كأ ككك4Aيستمل كفيكمشلو   ك  قكأبيضكقيتا ككككالورق:
مشتتيكيللتنكأنكتوتل كيستثفيكلتنك شتاكمشلمحقتا ك  مشلسو كك  قكمشحاسبكملإشلت  فيكك

 مشلو فك شا.كم تأىت كإ مكللبي مشكحسابا ك

Paper: Unlike lined paper or lined computer paper, white paper of A4 

size is only used in the project. The only exception is in the 

appendices which may include computer calculations if the 

supervisor deems it necessary.  
 
 مل كمشمغةكملإفجميزيةكشلتابةكلوا يعكمشت  جكستتكغة:الل

Language: Only English is used to write graduation projects. 

  (Project Writing) كتابة المشروع -1

  كباست خممكلماشجكمشفص صك مشلملتا كميقخمكمشتق ي كبلاكيحت يهكلنكفصك لماخلا ك جخك 1-1
(Word ProcessorككMicrosoft). 

1.1 The report is presented, including text, equations, and tables, using 

the Microsoft Word processor. 

 
كةيوبعكمشلو   كبحيثكتلت نكمشلستافةكبتينكمشستو ك مشستو كمشت  كيميتهكعبتا فكعتنكلستاف 1-2

 . Double spaceلضاعسة
1.2 The report is printed with a double space between lines. 

 
 :صكملأساسيكشملو   مش وكشلتابةكمشفف  ككيستمل كفس  1-3

(English: Times New Romans, 12 pt) يستل كبلتابتةكعفتا ينكمشسصت  ك ملأجتزم كك 
يكمشتفصكملأساستيكلتعكل معتافكعتخمكمش س لا كب وكلغاي كشم وكمشلستتمل كفت  مشق مئمكك

كمش و وك حجلها.كعتف يمشلباشغةكفيك

1.3 The same type of font is used to write the main text of the project 

which is “Times New Romans” of 12 points. It is allowed to write 

chapter titles, sections, lists, graphic captions in a font different 

from the one used in the main text. Students should take into 

account not to exaggerate the variety and size of fonts used.  

  

 (Nomenclatures) الاختصارات 1-4
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خم ت كمشتفصكبمتخكأنكيلت نكقتخكمستت خمككيسل كباستملا كم تصا م كمشلصتومحا كمشممليتة
ك.كفصهاكمشلال كأ  كل ف

1.4 It is allowed to use abbreviations and acronyms of scientific terms 

within the text of the report, given that full name is to be stated the first 

time mentioned.  

 

 ((Computer Programsبرامج الحاسبات  1-5
ك،أ  جت كب مستوةكمشحاستبككلا ست يمزمكأحيافاكًإخ مجكشب فتالجكمشحاستبا كفتيكمشلمحت كأ ك

إخ مجكص  كعفهاكعمدك  قكأبيضكلنكفس كمشف  كمشلستمل كفتيكمشتق يت كعمتدكككللانبالإ
 جبكأنكتل نكوباعةكمشب ملجك مضحة.يأنكت معدكمشح مويكللاكفيكجسمكمشلو   ك 

1.5 Sometimes, it is necessary to include computer programs or drawings 

in the appendix. It is possible to include these products on a white paper 

of the same type used in the report, provided that the margins are as in the 

body of the project. The printing of the programs must be clear.  

ك
 (Pagination) ترقيم الصفحات 1-6

 يست خمكك(... ,I, II, III, IV)يست خمكمشت قيمكمشي فافيكشصسحا كلاكقب كمشلو   كك1-6-1
)أ  ك  قةككبخميةكفص  كمشلو   كلن...(كك،3ك،2ك،1)ككملأص ككمشت قيمكمشم بي
ألاكمشللاح كك.  ك  قةكفيكقائلةكمشل مجع(آ)  حتدكفهايتهاخلة(كفيكفص كمشلق

بأ قتامكلتسمستمةكل تبوتةكبحت فكأبجتخ ككهفت قمكصسحا كل كلمح كعمدكحخك
ك.(… ,A1, A2, A3)ك:خفلتسمس كي لزكشل كلمح كعمدكح

ك.فيكمشلفتصفيلتبك قمكمشصسحةكأسس كمشصسحةكك1-6-2
1.6.1 The Greek numbering (i.e., I, II, III, IV, V, VI, etc.) is used for the 

pre-project pages. The original Arabic numbering (i.e., 1, 2, 3, etc.) is 

used from the beginning of the project chapters (i.e., the first paper in the 

introduction chapter) to its end (i.e., the last paper of the references). As 

for the appendices, the pages of each appendix are numbered separately 

with sequential numbers linked to an alphabetical sequential letter 

symbolizing each appendix independently (e.g., A1, A2, A3, B1, B2, B3, 

etc.).  
ك

 (Tables) الجداول البيانية 1-7

ت خكمشجخم  كمشبيافيةكبحيثكيل نكشل كجخ  كعفت منك  قتمكلتسمست كلت تبوكباشسصت كمشت  ك
فيكك7جخ  ك قمككإشدشلإوا فككTable 2.7مف منكفيكأعمدكمشجخ  ك)لثا :كيحت يهك يلتبكمش

للا كخكإعخمخكمشق مئم.ك فيكحاشةكمستت يجبكل معافكت اكلسافةكشمح مويكعفكك.(2مشسص ك قمكك
يةكلاكيلتبكمشمف منكلت فكأ ت ىك إفلتاكيلتستيكبلتابتةك قتمكمشقائلتةكمشقائلةكعمدكمشصسحةكمشتاش

 (.Table 2.7, continuedمستللاشهاكللاكيميك)كإشد ملإوا فك

1.7 The tables are presented so that each table has a title (caption) and a 

serial number associated with its chapter written at the top of the table 

(e.g., Table 3.1 to refer to Table no. 1 in Chapter no. 3). As for lists, 

students should leave enough space for footnotes. In the case of 

completing the list on the next page, the title is not written again, but it is 
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sufficient to write the list number and indicate its completion as follows: 

Table 2.3, continued.    

 

 (Figures) الرسومات والصور 1-8

 يلتبكك،(7-1خك)تمال كملأولا ك مش س لا ك مشص  كللاك  كمشحا كباشفسبةكشمجخ  كفيكمشبف
كإشتدشلإوتا فكككك.Figكك3-5مشتاشيتةكشلإوتا فكإشيهتاك)ككة تستتمل كمشلملتككأسس كمشوتل مشمف منكفيكك
 (.3فيكمشسص ك قمكك5مشول ك قمك

1.8 Figures are treated as is the case for the tables in item 1.7, yet the title 

is written at the bottom of the figure. Each figure has a title (caption) and 

a serial number associated with its chapter (e.g., Fig. 2.4 to refer to Figure 

no. 4 in Chapter no. 2). 

ك
 (Equations and Relationships) المعادلات والعلاقات 1-9

ت  خكمشلماخلا ك مشملاقا كخم  كمشفصك يوا كشل كلفهاكب قمكلتسمس كي ضتعكبتينكق ستينك
(ك يسل كبلتابتةك1-8(ك )1-7لوا كإشيهكفيكمشبفخينك)ككي بوهمكباشسص كمش  كيحت يهاكللاك  

مشلماخلا ك مشملاقا كمش ياضيةكفيكألث كلنكسو ك محتخكعمتدكأنكي ضتعك قتمكمشلماخشتةكأ ك
 ملاقةكفيكأقصدكمشجهةكمشتيكتفتهيكفيهاكمشلماخشةكأ كمشملاقةكمش ياضيةكلعكل معافكمشح موي.مش

1.9 The equations and relationships are provided within the text, and each 

of them is indicated by a serial number placed in parentheses that links 

them to their chapter as shown in items 1.7 and 1.8. It is allowed to write 

equations and mathematical relationships in more than one line, provided 

that the equation number is given at the very end of the equation (or 

relationship) taking into account the margins of the project pages.  

ك
 أقسام المشروع 1-10

أجزم كيل نكعتخخك ت هكمشسصت  ك يت كلحتخخكككإشد  اككيتل نكمشلو   كلنكفص  كتقسمكبخ 
 يمتلخكعمدكوبيمةكمشلو   كت قمكمشسص  كأ كملأجزم كباشتسمس .كألاكخم  كمشسص كأ كمشقسمك

قستمكمش ئيستيكلتثلاً:كمشسصت ك قتمكمشسصت كأ كمشككإشتدمش محخكفت قمكملأجزم كباشتسمس كباشفسبةكك
عمدكأجزم كملأجزم ك  ل م.ككك تس ىك  هكمشقاعخفك1-1ملأ  كمشجز كCHAPTER 1 ككملأ  

 . 2-4-3-5لثا ك مبععمدكأنكلاكتتجا زكملأجزم كمشلست ىكمش
1.10 The project consists of chapters, which in turn are divided into 

sections. The number of these chapters is unlimited and depends on the 

nature of the project. The chapters and sections are number sequentially 

in relation to the chapter number or the main section. Examples include 

Chapter One and Section 1.1 is the first section of chapter one. This rule 

applies to sections of sections and so on, provided that the sections do not 

exceed the fourth level (e.g., 1.2.3.1).  

ك
 (Charts and Paintings) المخططات واللوحات 1-11

مشل ووا كمشلبي فكيسض كأنكتصغ كشتواب كحجمكصسحةكمشتق ي كإنكأللنك فيكحاشةكتمت  ك
بحيتثك شاكللاك  كمشحا كفيكش حا كمشتصليمكلثلاكًفإفهاكتثفدكشتصب كبحجمك  قةكمشتق ي ك 

 فتيكحاشتةكك.مشتق ي ك قةكفيهاكمش لفتثب كم(كلنكمشجهةكمشتيكسكك3يت اكخمئلاكحاويةكبلقخم ك)
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ك ج خكعخخكلبي كلنكمش س لا كمشلبي فكأ ك ج خكض   فكت ضعكفتيكلمتفكلفسصت كيمحت 
كك.عمدكأنكيوا كشهكفيكمشلو   كباشلو   

1.11 Large charts and paintings preferably be made smaller to match the 

size of the report page if possible. If this is not possible, as is the case in 

the design panels, for example, they are folded to become in the size of 

the report paper. The footnote is always left (3 cm) from the side from 

which the paper is attached to the report. In the case that there are a large 

number of large drawings or it is essential to attach these large drawings 

to the report, they shall be placed in a separate file attached to the project, 

provided that it is referred to in the original report.  
ك
 (Margins) الحواشي 1-12

كستم(2.5 ) لتنكملأعمتدفكش  قة:يت اكشمح مويكفيكمشصسحا كمشلسافا كمشتاشيةكلنكأو مفكم
 .سم(3  لنكمشيسا ك)كسم(2.5 لنكمشيلينك) كسم(2.5 لنكملأسس ك) 

1.12 The margins of the page have to be left vacant from the edges of the 

paper as follows: 2.5 cm from the top, 2.5 cm from the bottom, 2.5 cm 

from the right, and 3 cm from the left.     

ك
ك(Project Copies) نسخ المشروع 1-13
ككمشتجميخكك1-13-1ككك

o ك.س خكفقويل نكمشتجميخكباشم نكملأ
o كك.مشلوب  كيمش  بتل نكمشلتابةكباشم نك
o ك شديلتبكعمدك لافكمشلو   كلاك  خكفيكمشصسحةكملأ(Title Page).ك
o ك.مشمامك–عف منكمشلو   كك–يلتبكعمدكلمبكمشلو   كلاكيمي:كمسمكمشواشبك
o كك.سس كمشلمبكأعمدك أسمكلنكك2تت اكلسافةك
ك2-13-1كككك

 مضتحةك  اشيتةكككقستمتص ي كبحيثكتل نكمشفسخكمشلقخلةكشممشيفسخكمشتق ي كعمدكآشةكفسخكأ كك
عمتتدكأيتتةكأ وتتا كأ ككقستتمإشتتدكمشمشلقخلتتةكمشفهائيتتةككستتخلاكتحتتت  كمشفيجتتبكأ،كلتتنكمشوتت مئبك

فست ةك،كفست ةكشللتبتةكمشجالمتةك ،كفس ةكشملوت فشدكمشقسمإي صدكبمل كفس ةكككك.توويبا ك
كك.كشل تب كمشلوا يع

1.13.1 Binding 

o The binding is in black color only. 

o The writing is printed in golden color only. 

o Students must write on the cover of the book what was stated on 

the first page of the report (i.e., title page). 

o On the spine of the book, students should write the following: 

students’ names, project title, and year of publication.  

1.13.2 The report shall be copied on the photocopying machine so that the 

copies submitted to the department are clear and free of typos and 

grammatical errors. It is recommended to make multiple copies to: the 

department, the supervisor, the university library, and the project 

laboratory.  

ك
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 Project Components and) تنظززيم المشززروعأجززءاو و -2

Organization) 

أفتهكيجتبككلاإكفيلاكستب حيثكأنكمشتقا ي كيجبكأنكت معدكفس كملأس كمشلفص صكعميهاكك
إشدك شاكعمتدكعتخخكلتنكملأجتزم كأ كمشلل فتا كبوتل كعتامكللتاك ت كككأنكتحت  كبالإضافة

 ل ل  كفيكمشقائلةكمشتاشية:

The report must contain the general components mentioned in the 

following list: 

 

1. Title page 1 صسحةكمشغلاف. 

2. Dedication   2 خم ملإ. 

3. Acknowledgment   3 مشول ك مشتقخي. 

4. Table of Content 4  يا كفه  كمشلحت. 

5. List of Figures   5 كملأولا قائلةك. 

6. List of Tables 6 م  مشجخكقائلةك. 

7. Arabic and English Abstract 

in separate pages 

فيككمشلم صكبالإفجميزيةك مشم بيةك
 صسحا كلفسصمةك

7. 

8. Projects Chapters    8 فص  كمشلو. 

9. Results and Discussion 9  مشلفاقوةمشفتائجك. 

10. Conclusions and 

Recommendations 

 .10 ملاستفتاجا ك مشت صيا ك

11. References 11 مشل مجع. 

12. Appendices  12 مشللاح. 

ك
  فيلاكيميكتسصيلاكعفها:

A detailed description of each component follows:ك
ك

  (Title Page) صفحة العنوان 2-1
جالمتةكفمستوينكمشتقفيتةكعبتا فك  يجبكأنكتحت  كصتسحةكمشمفت منكعمتدكمشلمم لتا كمشتاشيتة:

لقخمكإشيك  جكتلو   ك عبا فككك،مشلو    ككسمم كك، كمشتلف ش جيا كك لميةكمشهفخسةكك،  ض   
كمستمكمشلوت فكك،مشومبةكمشلوا لينكفيكمشلوت    أ قامككأسلا كككك،)مشت صصكمشلوم ب( ككقسم

ت معيكمشح مويكفيكصسحةكمشمف منكللتاكفتيككك.مشت  جككعام ككعمدكمشلو   ،كللانكمشجالمة،
،ك(1كلاكفيكمشفل  جكمشل فت ك)فلت  جك قتم ت تبكمشلمم لا كمش م خفكأعلاهكل ، بقيةكمشلو  

ك.كيجبكعخمكت قيمكصسحةكمشمف من
2.1 The title page must contain the following information: the phrase 

“Palestine Technical University – Kadoorie”, “College of Engineering 

and Technology”, the title of the project, the names and numbers of 

students participating in the project, the name of the supervisor, the 

phrase “A graduation project submitted to the department (namely, 

required major), the place of the university, and the year of graduation. 

The above information is arranged as shown in the attached form (Form 

no. 1). The title page must not be numbered.   

ك
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   (Dedication and Acknowledgment) التقديرالشكر وو تي الإهداوصفح 2-2

)فلت  جك قتمككمشتقخي  مشول كأ كك(2)فل  جك قمككملإ خم يللنكأنكتحت  ك  هكمشصسحةكعمدك
 شلأو اصكأ كمشلؤسسا كمشتيكسا ل كفيكإفجازكمشلو   كبول كأ كبآ  .ك(3

2.2 These pages can contain thanks, appreciation, or dedication to the 

people or institutions that contributed to the completion of the project in a 

way or another. For more information, see the forms no. 2 and 3 attached 

to this report.  
ك

  (TABLE OF CONTENTS) )بالحروف الكبيرة( قائمة المحتويات 2-3

بكفيهاكأجزم كمشتق يت ك تلتك" TABLE OF CONTENTS كئلةكمشلحت يا كبا فكّقاتمف نكبم
يلتبكلقاب كل كجز ك قمكمشصسحةكمشتيكيبخأكعميهاك يبينكمشفلت  جككك.حسبك   خ اكفيكمشفصك

 .ليسيةكلتابةكقائلةكمشلحت يا ك(ك4فل  جك قمك)مشل ف ك
2.3 This table is titled “TABLE OF CONTENTS” is which the major 

components or items of the project are stated as they appear in the text. 

Students should write the page number on which each item begins. A 

good example is shown in the attached form (Form no. 4).   
ك

 (LIST OF FIGURES) )بالحروف الكبيرة( قائمة الرسومات والأشكال 2-4

خأكعميهاكتماكمش س لا كعفا يفهاك أ قامكمشصسحا كمشتيكتبككدمش س لا ك ملأولا كعمكك تحت 
للاكفتيكمشفلت  جكمشل فت كك LIST OF FIGURES"  كأ ملأولا  تسلدك قائلةكك، ملأولا 

ك.(5  جك قمك)فل
2.4 Figures and drawings contain their titles and page numbers on which 

those figures begin. This is called the “LIST OF FIGURES” as shown in 

the attached form (Form no. 5). 
ك

 (LIST OF TABLES) )بالحروف الكبيرة( ولاقائمة الجد 2-5

 تمف نكك،  كعمدكعفا يفهاك أ قامكمشصسحا كمشتيكتبخأكعميهاكتماكمشجخم  متحت  كقائلةكمشجخك
للاكفيكمشفل  جكمشل ف ك)فل  جك " LIST OF TABLESأ  ك   مخكمشقائلةكبمبا فك قائلةكمشج

 ك(.6 قمك
2.5 Tables contain their titles and page numbers on which those tables 

begin. This is called the “LIST OF TABLES” as shown in the attached 

form (Form no. 6).  
ك

 (ABSTRACT) )بالحروف الكبيرة( المستخلص 2-6

عتنك لستةكعوت كستو مكككهلاكيزيخكحجلتعمدكألاللاككيلتبكلست مصاكًيم صكفيهكمشلو   كك
 فيكل كملأح م كك. ABSTRACTلوب عاك يلتبكفيكأعميكمشصسحةكلملةك لست مص كأ ك 

كدعمت(ك8فلت  جك قتمك)كمشم بية ك(7فل  جك قمك) ملإفجميزيةيجبكلتابةكمشلست مصكباشمغتينك
 ك.صمتينصسحتينكلفس

2.6 Students must write a professional abstract that summarizes the whole 

project in about 15 lines (typically 200-250 words). The word 

“ABSTRACT” is written at the top of the page. In all cases, the abstract 

must be written in English (Form no. 7) and Arabic (Form no. 8) on two 

separate pages.  
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ك
   (Project Chapters) فصول المشروع 2-7

 قتمكمشسصت كككدصسحةكجخيخفكتحت  كفيكأعلا اكعمككديبخأكل كفص كلنكفص  كمشلو   كعم

 :CHAPTER ONE)كفقوتةك16 يضكبحجتمكتتتوكعتتت  كبح  فكلبيت فكف مفهت ع

INTRODUCTION).ك16عت يضكحجلتهككككمشلستت ىكمشثتافيكب تولتتبككفيكحينكيكك

ألتاكمشلستت ىكك.((Literature Review 2-1كيت ففقتوكلبيتهكفتل نكمشح  فكملأ شدك

 Previous 1-2-1كفقوكلأ  كلملةكمشلبي  مشح فكك14كلهع يضكحجكب وتلتبكمشثاشثكف

studies))،مشحت فكمشلبيت كلأ  ككك12ككع يضك  كحجتمككب ويلتبككمش مبعكك ىككشلنكمشلستكك 
ك.((Prior studies in Palestine 1-1-2-1لملةكفقوك

2.7 Each chapter of the project begins on a new page containing at the top 

the chapter number and title in capital letters and bold 16-point font (e.g., 

CHAPTER ONE: INTRODUCTION). The second level, 

however, is written in bold 16-point font in which the initials are only 

capital letters (e.g., 1.2 Literature Review). As for the third level, it is 

written in bold 14-point font and the initial of the first word only is 

capital letter (e.g., 1.2.1 Previous studies). Yet, the fourth level is written 

in bold 12-point font and the initial of the first word only is capital letter 

(e.g., 1.2.1.1 Prior studies in Palestine).   
ك

  (Results and Discussion) النتائج والمناقشة 2-8

شفتتتائجكمشخ مستتا كمشستتابقةككل مفقتهتتامشفتتتائجكمشتتتيكتتتمكمشحصتت  كعميهتتاك لتتخىكك تسصتتكّفيهتتاك 
اجا كمشفتائجك لحا شةكمش   جكباستفتاقوةك تسسي ك،كللاكيتمكلفملأخبيةككمشل مجمةمشل ل  فكفيكك
 فتاكتظهت كك.بوتل كأ كبتآ  كممليةثقافةكمشمش ك تسهمكفيكإث مككعكمشبحثكمشممليلهلةكتسيخكلجتل

و صيةكمشباحثك قخ تهكعمدكمشبحتثك مشلفاقوتةك ملاستتفتاجكشم ت  جكبت صتيا كتستهمكفتيك
 تقبمية.لجاشهكمشممليكمشخقي ك تست كآفاقاكعمليةكجخيخفكلأبحاثكلس

2.8 The obtained results are detailed and their agreement with the results 

of previous studies mentioned in the literature review is examined. The 

results have to be discussed and explained in order to come up with solid 

conclusions that benefit the scientific community and enrich research 

culture in a way or another. This reveals the character of the researcher, 

his/her ability to research, discuss, and interpret results. Students should 

draw conclusions and come up with recommendations that contribute to 

the precise scientific field and open new scientific horizons for future 

research.        
 

   (Conclusions and Recommendations) والتوصيات الاستنتاجات 2-9

شيهتتاك لتتخىكلوابقتهتتاكشلأ تتخمفكإصتت  ك مشتتتيكتتتمكمش مشل  جتتا كمشفتتتائجكأ تتمككتحتتخخكفيهتتاك 
أ ككبحتثكفتيكل محت كلاحقتةأيةكمقت محا كقخكتسيتخكفتيكمستتللا كمشككإشدمشل ض عةكبالإضافةكك

 .األث كعلقاك ت سملستقبميةكمشبفا كعميهكشمقيامكبخ مسا ك
2.9 The most important results and findings of the research have to be 

precisely identified. It is important to make sure that objectives of the 

study are attained as planned before. Suggestions that may be useful in 
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completing the research in further stages or building on it to carry out 

more in-depth and extensive studies in the future.  

ك
 (References) قائمة المراجع 2-10

ك كمتبتا أشتسهي كعلميةكلتابةكمشل مجتعكRefWorks  كأك EndNoteجيسض كمست خممكب فال
فيهتاك شخىكمشجالمةكأ كجهتةكمشفوت .كمتلخفككأفظلةكمشت ثي كمشلباش ج  كلأحخككشو يقةكمشتقميخيةككم

ك يت ملاستمكملأحستبككككبجخياأت تبككعمدكو يقتينكعمليتينكلمتلختين:كملأ شدككككت تبكمشل مجع
بإضتافةكأ قتامكلتسمستمةكشلت ككحسبك   خ اكفيكمشتق يت كشملؤشفكملأ  كشل كل جع،ك مشثافية
 :بكمشت تيبكمشتاشيفيكمشماخفكحس يلتبكمشل جعككبجخ .لفهاكبغضكمشفظ كعنكت تيبهاكملأ

ك
o مستتمكمشحتت فكملأ  كلتتنك،كثتتمكيتبمتتهكفاصتتمةكملأ  كلؤشتتفمملاستتمكملأ يتت كش

،كيميهك بفس كمشت تيبكأسلا كمشلتؤشسينكمخ ت ينكيتبمهكفقوةككملأ  ككمشلؤشف
 .ت ضعكفاصمةكبينكأسلا كمشلؤشسينكبحيثك

o  كي ضعكبينكق سينكيميهلاكفقوة. عاخفكلاككعامكمشفو 
o ةيفتهيكبفقوكمشل جعكعف من. 
o  كفاصمة.كبيفهلاكمشصسحا ككشلجمةك  قمممسمكك أكهفو للانك شلتابكمكفاو 

 

 فيكحاشتةكمستتملا كألثت كلتنكستو ك محتخكشمل جتعككك. تلتبك  هكمشلمم لا كبول كلتسمس 
بحستبككات تتبكمشل مجتعكأبجتخي ككك.بينكمشسو ك مشسو كمش  كيميتهككفصفمش محخكيت اكلسافةك 

خم ت كق ستينكفتيكمشقائلتةككجعك قلتهكمشتسمستميكك كل يسب كلككمسمكمشمائمةكشملؤشفكملأ  كبيفلا
ك قائلتتةكمشل مجتتع كأ كت تمفتت نكمشقائلتتةكبتتك.مشثتتافيكمشل مجتتعكفظتتامللتتاكفتتيكك]ك[كلتت بمين

 Bibliography كأ ك References. ملإفجميزيتةكباشمغتةكك فيكحاشةك ج خكل مجتعكككك

  ت كشمل مجتع مخكملإفجميزيتةشمل مجتعككا لأحتخكقستلينككإشتدتقستمكمشقائلتةكككاشم بيتةب أ  ىكك
فتيكمشفلت  جكككةل ضتحككأف معهتاكمشل تمستةحستبككشلتابتةكمشل مجتعككككفجيتخكككألثمة فااكككك.مشم بية
 .(9فل  جك قمك)كمشل ف 

ك
2.10 It is preferable to use the EndNote or RefWorks software to facilitate 

the process of writing the references. Students can follow the traditional 

method by referring to one of the referencing or documentation systems 

approved by the university or publishing body. References can be 

arranged in two formats: first, alphabetically according to the family 

name of the first author of the publication, and second, according to the 

order the reference as mentioned in the text. Instead, a sequential number 

is given to the reference regardless of its alphabetic order. References are 

typically written as follows: 

o The family name of the first author followed by a comma, then the 

initial of the first name followed by a dot. The other authors are 

named in the same format with a comma separating the different 

authors.  

o The year of publication in two parentheses followed by a dot. 

o The title of the publication followed by a dot. 
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o Publisher and place of publication for books, or journal name and 

page numbers for articles. The students must separate the two 

information by a comma. 

These information are written in a sequential order. If the reference is 

written in more than one line, students have to keep a line spacing of 1.5 

lines in between consequent lines. It is recommended to have an 

indentation of a special format, namely hanging, by 0.5 inch. If the 

students select the second referencing system, the sequential number of 

each reference should be written in two brackets [ ]. The reference list 

should be titled by the word “References” or “Bibliography”. In the 

case you have English and Arabic references, they should be written each 

in a separate list. There are some good examples of the different types of 

references attached as shown in Form no. 9.      

ك
 (Appendices) الملاحق 2-11

مكتّك ت قتتك، (.Appendix A, B, etc)ملأبجخيتتةمشللاحتت كبتتاشح  فككإشتتديوتتا ك
مشحت فكمشت  ككإشتد(كلفست باك1ًمشصسحا كخم  كل كلمح كعمدكحخفكبخ مكًلنكمشت قمك)

كAةكملأ شتدكفتيكمشلمحت ككفممتدكستبي كمشلثتا كيلت نك قتمكمشصتسحكك.مشلمح ككإشدككيوي 
  A1 ثمككA2ك.  ل مك 

2.11 Appendices are designated with alphabetical letters (e.g., Appendix 

A, B, etc.). Pages are numbered in a sequential order added to the 

corresponding appendix letter. As an example, page no. 1 in appendix A 

is numbered as A1 and so forth.    

 (Project Page Number) عدد صفحات المشروع -3

(كصتسحةك لاكيحتستبكضتلنك ت مكمشمتخخك50لاكيزيتخكعتخخكصتسحا كمشلوت   كعتنك)أككجبكي
ائلتةكق كقائلتةكمشل تصت م ك ككمشلم تصك ككقائلةكمشلحت يتا ك صسحةكمشمف منككككملأجزم كمشتاشية:

شلملتا كأ كأستلا كمشللاحت ك فتيكحاشتةكزيتاخفكفه  كم كقائلةكمش س لا ك مشق مئم ككمشل مجع
(ك100 فك بحيثكلاكتزيتخكعتنك)ل مفقةكمشلوككإشد(كيحتاجكمشواشبكك50عخخكمشصسحا كعمدك)

 .صسحةكفيكأ كحا كلنكملأح م 
3. The main body of the project (project chapters) should not be written in 

more than 50 pages, otherwise, supervisor consent is required. The 

number of pages should not approach 100 pages for whatsoever reasons.  

 (Student Responsibility) الطالب ةمسؤولي -4

تمميلتا كعنكلوابقةكمشتق يت كمشلقتخمكشمك لاؤلسفيكل كملأح م كيل نكمشواشبكلقخمكمشلو   ك
إلاكبمتخكمشتألتخكلتنكككشملفاقوتةبتقخيلتهككمشقستمككستل ككيمشتق ي ك لاككقسمككقب كمشيمش م خفكأعلاهك لاكك

كلصتخ  التنك ةأ كلمم لتك فسخك شص  يلفعكك ف. ل كمستيسا كمشلو   كشلافةكمشلتومبا كمشل
كب كمشلفاقوة.قك Plagiarism مفتحا كمشو صية كأ ك يك  ساشتاكلم ضةكشسحصكملأصم

4. The student is responsible for making sure that his/her thesis is abiding 

by PTUK instructions. “Copying and pasting” is not acceptable and your 

thesis might be examined for plagiarism earlier to the defense.     
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